## 國立中央大學地球科學學系精進學位論文品質辦法

113.04.01 系務會議通過 113.06.11 系務會議修訂通過 113.11.20 系務會議修訂通過 113.12.24 院務會議通過 114.01.07 教務會議核備

第一條 國立中央大學(下稱本校)地球科學學系(下稱本系)為維護研究生之學位論文品質,依本校 「博士班、碩士班研究生學位考試細則」(下稱細則)及「精進學位論文品質實施要點」,訂 定「國立中央大學地球科學學系精進學位論文品質辦法」。

To uphold the quality of graduate theses and dissertations, the Department of Earth Sciences at National Central University, hereinafter referred to as "the Department" and "University", has established the "Regulations for Enhancing the Quality of Theses and Dissertations of the Department of Earth Sciences at National Central University" in accordance with the University's "National Central University Regulations on the Degree Examinations for Postgraduate Students" (hereinafter referred to as "the University's Rules") and "Implementation Guidelines for Improving Thesis Quality at National Central University".

- 第二條 本系教師可指導研究生人數規定如下,外國學生人數不在此限:
  - (一)每位主聘教師每屆至多指導碩士生二名,博士生二名。
  - (二)佔 0.5 員額之合聘教師每屆可指導碩士生一名,博士生一名。
  - (三)不佔員額的合聘教師或兼任教師,每屆至多指導碩士生一名,博士生一名,並須與系上專任教師共同指導。
  - (四) 特殊事由提案至系務會議處理。

The number of graduate students each faculty member in the Department may supervise is regulated as follows, with no restrictions on the number of international students:

- 1. Each full-time faculty member may supervise up to two master's students and two doctoral students per academic year.
- 2. Jointly appointed faculty members with a 0.5 FTE (Full-Time Equivalent) allocation may supervise up to one master's student and one doctoral student per academic year.
- 3. Jointly appointed faculty members without an FTE allocation or adjunct faculty members may supervise up to one master's student and one doctoral student per academic year, provided they co-supervise with a full-time faculty member of the Department.
- 4. Special cases shall be proposed and resolved in the Departmental Affairs Meeting.
- 第三條 本系研究生之學位論文定稿後,排除引用資料、參考書目,辦理相似度比對,相似度指數應低於百分之三十五。並應依照本校細則第十二條規定,請指導教授與研究生親簽本校「學生論文比對結果報告書」後提交至系所辦公室存查。

After finalizing their thesis or dissertation, graduate students of the Department must conduct a similarity check, excluding cited materials and references, with the similarity index required to be below 35%. In accordance with Article 12 of the University's Rules, the "Student Thesis Similarity Check Report" must be co-signed by the advisor and the graduate student and submitted to the Department Office for record-keeping.

第四條 本系研究生之學位考試委員遴聘,應依本校細則第四條規定辦理。依第四條第二款第一、 二目之 3、4 以特殊條件遴聘之學位考試委員,須由本系課程暨考試委員會審定。

The selection and appointment of thesis/dissertation examination committee members for graduate students in the Department shall be conducted in accordance with Article 4 of the University's Rules. For special appointments of examination committee members under Subparagraphs 3 and 4 of Items 1 and 2, Paragraph 2, Article 4 of the University's Rules, approval must be obtained from the Department's Curriculum and Examination Committee.

第五條 本系研究生之學位論文應與本系專業領域相符,依本校細則第五條之一規定,完成論文審 定前,須經指導教授及學位考試委員確認「論文之題目及內容契合系所屬性與系所專業研究領域」,以及認定「學位論文符合不公開或延後公開之標準」。學位論文不公開或延後公開,須由指導教授與研究生共同簽署本校「送存國家圖書館紙本論文延後公開說明書」後 連同紙本論文提交至註冊組。

Graduate theses or dissertations must align with the Department's professional fields. In accordance with Article 5-1 of the University's Rules, prior to the final approval of the thesis or dissertation, the advisor and degree examination committee members must confirm that the "thesis title and content align with the department's attributes and professional research fields" and that the "thesis meets the criteria for non-disclosure or delayed disclosure." For theses requiring non-disclosure or delayed disclosure, the advisor and the graduate student must co-sign the University's "Statement for Delayed Disclosure of Printed Theses Submitted to the National Library" and submit it along with the printed thesis to the Registration Division.

第六條 本辦法經系務會議及院務會議通過,報教務處備查後施行,修正時亦同。

These regulations shall take effect upon approval by the Departmental Affairs Meeting and the College Affairs Meeting, and subsequent submission to the Office of Academic Affairs for record-keeping. The same procedure applies to any amendments.